
Med predlogi se sklene povišati društve-
nino na 3 K. 

Na lanskem občnem zboru sestavljeni ko
mite (tov. Maurič, Ješovnik, Btrlič) za sestavo 
društvene kronike se sklene pozvati na delovanje, 
da v teku pol leta kroniko sestavi, sicer se bo 
nečastno razpustil. 

Učiteljstvo šentlenartskega okraja popol
noma soglaša s tov. Gselmanom, da je bil le
tošnji 2. januar šole prost dan. Tudi to uči
teljstvo ni imelo šole. 

Prihodnje zborovanje se vrši 5. marca 
pri Sv. Lenartu Tovariši, pridite vsi ! 

Slovenjeblstrišfeo učiteljsko društvo 
je zborovalo 9. t. m. v Slovenski Bistrici ob 
precejšnji udeležbi. Sploh moramo kouštatovati, 
da se je začelo naše društvo v zadnjem času 
prav živahno razvijati. Pri zborovanju in po 
njem jame vladati ono razpoloženje, ki je po
trebno za razmotrivanje stanovskih zadev in ki 
je naše razvedrilo. Žal, da vkljub temu še ta 
in ona tovarišica in tovariš prezirata društvene 
sestanke, ki se vrše itak jedva vsak drugi 
mesec. Nekam čudno nezvesti so nam postali 
zlasti Makolčani. 

V preteklem letu je zborovalo društvo 
štirikrat, impozantno je bilo zborovanje v 
Poljčanah, kjer sta predavala tov. Pesek in 
dr. Pivko; udeležilo se ga je do sto učiteljic 
in učiteljev. 

Po prečitanju zapisnika je nadaljeval 
tov. Kokl svoje predavanje »Kulturno delo uči
teljstva izven šole". Na podlagi Peskove bro
šure je govoril zanimivo o tem aktualnem 
vprašanju ter med drugim pripomnil, da pri
hajajo še tuintam na učiteljstvo politiško kle
rikalni listi, dočim »Uč. Tov." nimajo. Njegov 
predlog, da se naš okraj v svrho lažjega po
slovanja razdeli v tri okrožja (pohorsko, 
poljsko, dravinjsko) se je sprejel z odobra
vanjem. 

V odsek za izvenšolsko delovanje so bili 
izvoljeni za prvo okrožje tov. Feigl in Šerbak, 
za drugo tov. Wester in Polanec, za tretje tov. 
Hribar in Vari; predsedoval bo odseku to
variš Kokl. 

Posebno se je še naglaševalo prirejanje 
učiteljskih krožkov in roditeljskih večerov. To
varišica gdč. Wester predlaga, naj bi kdo o 
tem pri prihodnjem zborovanju referiral; izvoli 
se tov. Hribrnik. 

Za tem je poročal tov. Krotkv o uprav
nem zborovanju »Zveze" v Celju; občni zbor 
bo v Veliki noči. 

»Lehrerbund" zboruje 2. februarja, naše 
društvo bo zastopal delegat Polanec. 

Tov. Vršič je poročal o izpremembi 
društvenih pravil, ki so se odobrila s pristav
kom tov. Kokla k točki drugi, da sme društvo 
prirejati tudi predavanja, veselice, koncerte, 
predstave, ustanavljati ljudske knjižnice itd. 

Blagajničarka gdč. Feiglova je podala 
letni račun, ki izkazuje 79 K 15 h dohodkov 
in 60 K 54 h izdatkov. Bačune sta pregledala 
tov. Krotkv in Hribrnik. 

Pred volitvami novega odbora je pred
sednik Polanec odločno odklonil izvolitev pred
sednikom ; stal je na čelu društva osem let, ter 
je osobito njegova zasluga, da je dobilo dru
štvo narodni značaj. 

Navzoči društveniki so mu izkazali svoje 
zaupanje s tem, da so ga vkljub njegovi od
ločni izjavi volili predsednikom; ker pa je po
novno vztrajal na svojem stališču, se je izvolil 
in konstituiral sledeči odbor: predsednik tov. 
K o k l , podpredsednik tov. P o l a n e c , bla
gajničarka tov. gdč. S c h r e i n e r j e v a , 
tajnica tov. gdč. K u n e . j e v a , odborniki 
tov. K r o t k v , Š e r b a k , V r š i č ; pevo
vodja tov. K o k l . 

Ljutomersko učiteljsko društvo je 
zborovalo v Ljutomeru dne 9. prosinca 1908 
ob navzočnosti 16 članov. Nameravani občni 
zbor se preloži na prihodnji mesec zaradi ne
sklepčnosti zbora. 

Predsednik Ivan Tomažič otvori zboro
vanje z iskrenimi čestitkami k novemu letu. 

Nato prečita sledeče dopise: 
1. Dopis »Zaveze" glede banke Slavije. 

Z ozirom na koristi, ki jih ima naša »Zaveza" 
od tega zavoda, naj bi bil vsak učitelj in uči
teljica zavarovan pri Slaviji, tov. Cvetko pred
laga, naj se takoj sestavi seznam vseh zavaro
vancev v našem okraju. Za gornjeradgonski 
okraj preskrbi tak seznam tov. Pertl. 

2. Dopis »Zveze staj. učiteljev in uči
teljic" glede premembe pravil in glede za
ostale članarine za leto 1906 in 1907. Društvo 
poravna dolžno članarino v najkrajšem času. 

3. Dalje prečita okrožnico staj. socialnega 
odseka za izvenšolsko delovanje, ki je provzro
čila prav živahno razpravo. Naš pesimist tov. 
Vanda odobrava sicer socialne odseke, dvomi 
pa, ako se bo ta preveč idealni program mo
gel tudi izvesti. Tov. Cvetko zagovarja idealno 
stališče, na katerega se je postavil odsek, ker 
s tem še ni rečeno, da bi se moralo strogo 
vse izvajati, kar se priporoča. Glede roditelj
skih večerov je tov. Tomažič mnenja, naj na 
teh predava le domače učit. osobje, potovalni 
učitelji so predragi, tudi ne odobrava predloga 
tov. Peska, da bi socialni odseki izmed sebe 
volili predsednika, tajnika itd. Dopise, ki so 
namenjeni odseku, naj sprejema predsednik 
učit. društva. 

Nato poroča tov. Mavric o nalogi, ki si 
jo je stavil naš odsek za izvenšolsko delovanje. 
V načrt so se sprejele sledeče točke: 

Iz naše organizacije. 
Kranjsko. 

Ljubljansko učiteljsko društvo bo 
imelo prvo letošnje mesečno zborovanje v sredo, 
dne 22. januarja v restavraciji hotela »Južni 
kolodvor". Predaval bo tov. L. J e 1 e n c »o 
r a z s t a v i v L o n d o n u " . Začetek ob 8. 
Gosti dobro došli! 

Učiteljstvo T Krškem, na Vidmn, 
T Leskovcu in r Bajhenburgu je ustano
vilo svoj »Krožek". Prvi sestanek je v s r e d o , 
d n e 22. p r o s i n c a t. 1. ob 7. u r i 
z v e č e r v gostilnici Fr. Gregoriča v Krškem. 
Na snidenje! 

Štajersko. 
Todstvo „Zveze slovenskih štajer

skih učiteljev In učiteljic je imelo dne 
30. dec. 1907 svojo prvo sejo v Celju v »Na
rodne.n domu", ki so se je razen enega, kije 
bil nujno zadržan, udeležili vsi odborniki. Odbor 
se je sestavil sledeče: namestnik tovariš Jos. 
M e š i č e k , nadučitelj v Sevnici, tajnik to
variš Ignac Š i j a n e c , učitelj v Gornjem 
gradu, blagajnik Ivan P u š e n j a k , šolski 
voditelj v Smihelu nad Mozirjem, ki mu odslej 
vsa p. n. učiteljska društva pošiljajo svoje do
neske. Za leto 1906 in 1907 je plačati od 
vsakega člana za »Lehrerbund" 30 h in za 
»Zvezo" 20 h, torej skupaj 50 h. Za 1. 1908 
pa je plačati od vsakega Člana skupaj 1 K. 

"Vods tvo »Zveze." 
Učiteljsko društvo za šentlenartski 

okraj je zborovalo dne 6. t. m. pri Sv. Le
nartu v Slov. gor. Udeležba je bila še precej po
voljna, vsaj za naš okraj, ki mora vedno ra
čunati s slabimi občili. Ta dan se sicer nihče 
ni mogel izgovarjati na slabo cesto ali grdo 
vreme. A nekateri društveniki so že takšni, 
da jim je poleti p r e v r o č e , pozimi p r e 
m r z l o , sedaj p r e p r a š n a , sedaj p r e 
b l a t n a p o t , da bi se udeležili zborovanja. 
Tovariši, več stanovskega ponosa, več zadruž
nega smisla, in nam vsem bo pomagano! 

Društvu je nanovo pristopil tov. Zabuko
šek Anton, ki se je preselil od Sv, Marjete k 
Sv. Lenartu. 

Izmed dopisov je omeniti »Zavezino" 
vabilo zaradi podpiranja zavarovalne banke 
Slavije. Ker prispeva ta banka od učiteljskih 
zavarovanj lepe vsote učiteljski organizaciji, se 
jo sklene splošno podpirati. Letos nakaže Sla
vija »Zavezi" zopet 4083 K 34 h. Lepa vsota 
to! Zato pa, tovariši, ki še niste zavarovani, 
zavarujte se pri Slaviji: oni pa, ki ste pristo
pili drugim zavarovalnim društvom, prodajte 
svojo polico ali pa razrušite sklenjeno pogodbo 
ter pristopite k Slaviji; zakaj le t a prispeva 
slovenskemu učiteljskemu zakladu. 

Tov. Urek nato zanimivo poroča o vse
učiteljskem zborovanju na Dunaju. Ali nam 
prinese to zborovanje zaželjenega sadu, se ne 
more konstatirati. Vsaj pičla udeležba poslancev 
ne da mnogo upati. 

Poročilo o »Zavezinem" zborovanju v 
Badovljici izostane, ker se je o njem obširno 
razpravljalo v »Učit. Tov." 

Ko je podal tajnik in blagajnik svoje 
letno poročilo se preide k volitvam. Voli se 
enoglasno stari odbor namreč: Kopic Jakob, 
Kranjc Franc, Klemenčič Jožef, Wutt Josipina 
in Kovačič Jakob. 

Nato poroča tov. Škrjanec o zadnjih se
jah okr. šolskega sveta. Njegovo poročilo se 
vzame naznanje. 



n i k iz Dupelj; Anton B e z e g z Goč; Anton 
Ž i b e r t z Jezice; Ivan K u t n a r iz Žužem
berka. (Kje so ostali trije kolegi oz. koleginje ?) 
Anton V o d e" iz Zagradca; Anton S k a l a , 
Fran M r c i n a , Fran G r u m , Ljudmila 
B o r š t n e r , Leopoldina V a d n j a l , vsi 
iz Vipave ; Ivan O k o r n in Franica V a 
1 e n č i č s Prema ; Julij S 1 a p š a k in An
gela T r o š t iz Vodic ; Valentin B u r n i„k , 
Konrad B a r 1 e , Leopold M o r e 1 a , Pavla 
B a y e r , Franja L a v r i č , Franja G e r 
b e c , vsi iz Metlike ; Fran L a v t i ž a r in 
Mara B i t e n c iz Šrnartna pod Šmarno goro ; 
Janko J e z e r š e k in H. D e b e v e c iz 
Križev pri Tržiču ; Mihael S a l b e r g e r , 
Boža S a l b e r g e r , Ema S c h i t n i k , 
Olga Š i v i c , Cecilija V i 1 m a n , Joško 
Z i h e r 1, vsi z Jesenic na Gorenjskem (Ali 
ni tudi g. Fabinc učitelj na Jesenicah? — 
Blagajnik.) Marija C u r k z Bazdrtega pod 
Nanosom ; Janko Ž i r o v n i k , W 6 I f l i n g 
Pavla, L e n a r č i č Anton, J a k Ana, Š k o f 
Fran, vsi iz Št. Vida pri Ljubljani, Bernard 
A n d o l j š e k iz Litije. (Kje je koleginja?) 
Andrej C v a r iz Vel. Poljan ; Klotilda K u 
n a c z iz Suhorja pri Košani ; Fran G r e 
g o r a č in Josip Ž u p a n č i č iz Dolenje 
vasi pri Bibnici. (Ali ni v Dolenji vasi triraz
rednica ? — Stavec.) Angela C e r a r in Boži 
S v e 11 i č iz Trnja na Notranjskem ; D e m 
š a r Ivan in A s c h m a n n Em. iz Šmarjete 
na Dolenjskem ; Kristijan E n g e l m a n n , 
K u h a r Fran in Terezija B o l e , vsi iz 
Domžal; Zdravko M i k u ž , Marica B a r 1 e* 
in Angela Z u r c , vsi iz Prečne pri Budol
fovem ; Karel T r o s t , Iva P r e m e l č e v a , 
Ivan G a n t a r in Fran Z a g o r c , vsi iz 
Št. Jerneja na Dolenjskem ; Marija M a r o u t, 
Marija M e h 1 e in Milena B o h r m a n n iz 
Ljubljane. (Samo tri ? Kolegijalnost, oj kje si 
doma? — Uredništvo.) Ivana Z u p a n e c iz 
Fare pri Kostelu ; Fran L u z n a r in Ana 
M a 1 y s Primskovega pri Kranju ; Tomaž 
K u r b u s in Tilka L e k e r iz Slivnice na 
Štajerskem ; Ivan K i f e r 1 e in Ema Ž e r j a v 
iz Preske. Hvala ! 

Slovenskemu deželnemu učitelj
skemu društvu v Ljubljani še naslednja 
okrajna učit. društva niso plačala letnine po 
10 h od uda za 1. 1907.: Ljubljanska okolica, 
Postojinsko, Logaško, Krško in Kočevsko slo
vensko učiteljsko društvo. Gg. blagajnike oz. 
predsednike teh društev prosimo, da stvar 
urede. 

Kdor ne more plačati hkrati cele na
ročnine na »Učit. Tovariša", naj jo plačuje 
polletno ali pa četrtletno in kdor takoj ne more 
plačati naročnine, naj se zglasi po dopisnici. 
Tovariši, agitujte za »Tovariša" med tovariši 
in tovarišicami. Pazite posebno na mlajše ko
lege in koleginje! 

DrugI roditeljski večer na I. mestni 
šoli bo v soboto, dne 25. januarja. Predaval 
bo zobozdravnik g. d r. E. B r e 11 „o n e 
g o v a n j u z o b p r i o t r o c i h " . Pri 
tretjem roditeljskem večeru, ki bo meseca fe
bruarja, bo pa predaval g. šolski svetnik prof. 
dr. J a n k o B e z j a k »o domači kazni". 

Šolski zdravniki. Pri prvem roditelj
skem večeru na I. mestni šoli je poudarjal 
nadučitelj Dimnik važnost in potrebo šolskih 
zdravnikov ; vsled tega je občinski svet ljub
ljanski na predlog g. ravnatelja Šubica za 
1. 1909 že postavil primerno vsoto za plačo 
šolskega zdravnika. Želeti bi bilo. da se tudi* 
po deželi nastavijo šolski zdravniki. To bi bilo 
v veliko korist našemu narodu. 

Osebne vesti : Miroslav S i j a n e c, 
učitelj na mornariški šoli v Pulju, je imenovan 
za c. kr. vadniškega učitelja na učiteljišču v 
Mariboru. — Pomožna učiteljica na enorazred
nici v Juršicah pri Postojni, Štefanija P e č a r 
j e v a, je imenovana za provizorično učiteljico 
istotam. — Učiteljica Marija B a j t o v a v 
Koprivniku se je odpovedala službi in pride 
na njeno mesto za provizoričnega učitelja in 
vodjo Ivan J o c i f . — Učiteljica Ivana P e
r u š k o v a v Starem trgu pri Ložu je dobila 
dopust zaradi bolezni in pride na njeno mesto 
izprašana učiteljica Marija T u r k o v a kot 
suplentinja. — Irma P i r j e v č e v a , poot
učiteljica na državni ljudski šoli v Trstu, je 
imenovana za učiteljico na c. kr. vadnici v 
Gorici. 

Odlikovanje. Tov. Anton Ž i b e r t , 
nadučitelj na Jezici, je dobil častno svetinjo 
za 40 letno zvesto službovanje. 

Pri volilnih shodih naj učiteljstvo 
naroča kandidatom, da morajo biti v prihod
njem zasedanju deželnega zbora vedno na 
straži za novo šolo in napredno učiteljstvo ; in 
če pride do volilne reforme, mora biti pred
pogoj za njo : času primerna r e g u l a c i j a 
u č i t e l j s k i h p l a č , kakršno je zahteval 
dunajski učiteljski zbor o Vseh svetih. To je 
naročil ljubljanskima kandidatoma, gg. dr. 
Tavčarju in dr. Trillerju tov Dimnik. 

Nasvet ,,Slov. Šolski Matici". V 
zadnjem »Učiteljskem Tovarišu" naznanja »Slov. 
Šolska Matica", da hoče kmalu pričeti z izda
vanjem prirodopisne in prirodoslovne snovi za 
ljudske šole. V tem oziru bi svetovali, da naj 
ne izdaja zgolj knjig učenega in s i s t e m a 
t i š k e g a značaja, marveč naj se posebno 
ozira na šole na kmetih, ki potrebujejo prak
tiške snovi, ki bo našemu kmetu res v korist. 
Treba bo stopiti s kmetijskimi učitelji v dotiko. 
— Učenci ljudskih šol in tudi učiteljstvo bi 
bilo »Slov. Šolski Matici" hvaležno, da začne 

Učiteljski dobrotniki. Društvu za 
zgradbo učiteljskega konvikta so darovali : č. 
gospa Milena K i f e r 1 e iz Medvod od pro
danih knjižic »Slovenska abeceda za ženska 
ročna dela" 5 K; g. Fran č u d e n , urar v 
Ljubljani, od poročnih prstanov, ki jih je kupil 
g. 0. Železnik iz Slov. Bistrice 4 K ; gdč. Malči 
K o b a u iz Kostanjevice, 8 K, ki jih je da
rovala vesela družba, zbrana na fantovskem 
večeru tovariša J. Erbežnika. H r a n i l n i c a 
i n p o s o j i l n i c a v D o l u 10 K. — 
G. Avgust K o r b a r 10 K v zmislu izjave pri
občene v današnji številki. Živeli učiteljski do
brotniki in nasledniki! Bog plati! 

Letnino za učiteljski konvikt so 
plačali tile p. n. tovariši in tovarišice: Ferdo 
J u v a n e c , Ana K o č e v a r , Vinko B r u s . 
Slavoj D i m n i k , Anton Š e p a h e r , Vinko 
Z a 1 e t e 1, vsi iz Postojine. (Kje sta pa še 
dve koleginji? — Badovedni stavec) Viljem 
Z i r k e l b a c h iz Podbrezja; Karel Z a v r š

Vestnik. 



po zgledu »Hrv. ped. zbora" tudi z izdajo 
knjižic za učenčevo biblioteko. Vsako leto bi 
naj izšla vsaj ena knjiga? Prepričan sem, da 
bi prinesla tudi »Slov. Sol. Matici" precej do
bička, enako spominskim listom. 

d. nadzornik Stiasnv, ki je izmed 
Slovencev videl največ sveta, je predaval dne 
8. januarja v Mestnem domu o svojem poto
vanju n a S p i t z b e r g e n in s e v e r n i 
r t i č . Nad vse zanimivo predavanje je pojas
njeval s skioptiškimi slikami. Velika dvorana 
je bil natlačeno polna in predavatelj je žel 
burno pohvalo. 

Za župana v Trbovljah je soglasno 
izvoljen okr. šolski nadzornik in ravnatelj g. 
Gustav V o d u š e k. 

Razpisana je služba potovalnega 
učitelja s slovenskim učnim jezikom, in sicer 
za politiški okraj Tolmin in občine trnovske 
visoke planote s sedežem v Tolminu. 

Ponesrečil je šolski vodja v Svetini na 
Štajprskem, tov. Ožbald P u s t i š e k. Zlomil 
si je nogo. Nadomešča ga Juro Kislinger 
iz Celja. 

Iz Ormoža nam poročajo, da so dne 
26. decembra 1907 dobili v postelji mrtvega 
43 let starega začasno upokojenega učitelja 
Jožefa A 1 b r e c h t a , ki je dlje časa služboval 
pri Sv. Miklavžu. Zadela ga je kap. Pokoj 
mu bodi! 

Šolske vesti iz Štajerskega. Za nad
učitelja sta imenovana Franc J a n u š v Sla
tini in Franc C m e r e š e k v Štoreh. Za 
definitivne učitelje, oziroma učiteljice pa Anton 
K o v a č i č v Št. Vidu pri Ptuju, Štefan 
Š e l i g a v Eajhenburgu, Jožef K o r b a n v 
Gornjem gradu. Ema T r s t e n j a k o v a pri 
sv. Barbari v Halozah, Frančiška H r i b a r 
j e v a v Laporju, Štefanija E i n s p i e l e r 
j e v a pri Novi Štifti, Matilda Š m i d o v a v 
Podgorju, Mihael Koš v Hrastniku in Jožef 
V e l k a v r h v TrbovljahVodah. 

Iz Orehka nam pišejo: Na novega leta 
dan je bila v Orehku šol. veselica in roditeljski 
sestanek. Udeležba je bila sijajna. Šolska soba 
je bila premajhna, zato so morali nekateri po
slušalci ostati na hodniku. Tov. učitelj Mežan 
je pokazal, da njegov trud ni zaman. Otroci 
so nas razveseljevali z nežnim petjem in ljub
kimi deklamacijami. Nato so nastopili domači 
pevci in zapeli več narodnih pesmi. Tov. Mežan 
je govoril v kratkih, a jedrnatih besedah o 
skupnem delovanju šole in doma. Starši so 
zvesto poslušali in v videti je bilo, da jim vsa 
prireditev ugaja. Šolarji so bili ob božičnem 
drevescu obdarovani z obilnimi darovi. Vse je 
bilo jako lepo, zato si želimo še več takih 
sestankov 1 

Družbe sv. Cirila in Metoda T 
Ljubljani 187. vodstvena seja je bila dne 
27. decembra 1907. Sejo je otvoril prvomest
nik in naznanil, da so se izvršili sklepi družbi
nega odbora. Glede na napade »Slov. Gospo
darja", ki očita družbi »nehonetnost" napram 
šolskim sestram na Muti, se je sklenilo ob
javiti vse tozadevne dopise med vodstvom in 
šolskimi sestrami na Muti, oziroma v Mariboru. 
— Kat. pol. in gospodarsko društvo za Slo
vence na Koroškem se naprosi, naj vpliva na 
»Mir", da preneha z napadi na družbo, ker 
bi družba v slučaju, da ne dobi s Koroškega 
prispevkov, morala ustaviti svoje delovanje na 
Koroškem. — Stalno nameščenim učiteljem v 
Trstu se dovoli do preklica draginjska doklada 
letnih 240 K. — Gdč. Ema Zamejec se ime
nuje stalno učiteljico v Trstu, gdč. Ivana Ka
stelic stalno vrtnarico na Savi. — Proračun 
družbin za 1. 1908. se razpoloži v pisarnici 
odbornikom na upogled in se bo sklepalo o 
njem v prihodnji vodstveni seji. — Dopis 
šolskih sester v Mariboru, v katerem nazna
njajo, da ostanejo do 30. septembra 1. 1908. 
na Muti, se pod pogojem, ako ostanejo same, 
ne da bi podučevale pod moškim vodstvom, se 
vzame na znanje. — Šolski postrežnici pri Sv. 
Jakobu v Trstu se mesečna plača primerno 
zviša. — Na predlog dr. Žerjava se voli po
seben organizatoričen odsek, ki mu bodi naloga, 
ojačiti društveno delovanje in imeti v evidenci 
podružnice in sploh narodnostno stanje po slo
venskih pokrajinah. — Ker so sedanji pisarniški 
prostori pretesni, se najame od »čitalnice" 
le eno sobo. — Sklene se izreči vodstveno za
hvalo vsem slovenskim listom, ki so podpirali 
1. 1907. družbo. — Poleg tega se je obrav
navalo o nekaterih notranjih družbinih zadevah. 



1. Povzdigniti v našem okraju stanovsko 
zavest s tem, da se privabi tudi one tovariše, 
ozir. tovarišice v naše društvo, ki doslej še niso 
udje. Agitira naj se za stanovske liste in Slov. 
Šolsko Matico. 

2. Podpirati liste, ki so naklonjeni šoli 
in učiteljstvu, nasprotno postopati brezobzirno 
proti listom, ki blatijo čast učiteljstva. Z vsemi 
močmi delati za procvit naše čirilMetodove 
družbe. 

3. Pri izvenšolskem delu naj se obrača 
posebna pozornost šoli odrasli mladini. V ta 
namen naj se uvedejo nadaljevalni izobraževalni 
tečaji za dečke in dekleta. 

4. Tudi stik med šolo in domom naj 
se goji. Priredijo naj se roditeljski večeri. 

5. Bazširja naj se liste »Dom. ognjišče" 
in »Slov. Gospodinja". 

6. Gleda naj se na to, da se v Ljuto
meru ustanovi ljudska knjižnica in otroški 
vrtec. 

Tov. Wessnerjeva predlaga, da se naj 
agitira za družbo sv. Mohorja. Tov. Cvetko 
poudarja, da nima nihče nič proti tej družbi, 
ki zamore biti z izdajanjem res dobrih knjig 
eminentne važnosti za ljudsko prosveto. Tov. 
Tomažič prečita slednjič dopis tov. Peska v 
katerem naznanja, da se snuje narodna soci
alna zveza. 

Občni zbor učit. društva za brežiško
scvniški okraj se je vršil dne 6. pros. t. 1. 
na Vidmu. Kot gosta sta bila navzoča gdč. 
Perhavčeva, učit. v Leskovcu, in tov. Voglar, 
učit. v Celju. 

Predsednik tov. Knapič je podal letno 
poročilo. Z njemu lastnim sarkazmom je udri
hal po onih mlačnežih, ki še sedaj niso sami 
s seboj na jasnem, kam spadajo. Ti le sede 
doma za pečjo ter študirajo svoj »Leibjournal", 
medtem ko se drugi pehajo za svoje in seveda 
tudi njihove interese. Njih geslo menda je: 
»Pri delu stopi v stran, da imajo drugi pro
stora." Ko pa le pade kakšno zrno tudi uči
teljstvu v jasli, tedaj so oni prvi, ki pridejo po 
»svoj" delež »Ni mi znan noben slučaj," je 
rekel govornik, »da bi letos le eden teh mlač
nežev odklonil draginjsko doklado." In takih 
parasitov je v našem okraju še mnogo! No, 
nekateri bi sicer že pristopili k društvu, a 
»nočejo si omadeževati svoje duše z grehom, 
da bi bili člani l i b e r a l n e g a u č i t e l j 
s k e g a d r u š t v a ! " Da, res, to bi bilo 
grozno! 

Z veseljem pa moramo konštatirati pojav, 
da se gospodične tovarišice z vedno večjo 
vnemo oklepajo društva. Le tako naprej! 

Eačun iz 1. 1907 izkazuje 345'44 K do
hodkov in 242 60 K stroškov; prebitek torej 
102 84 K. Bazen tega je še 72 K aktivnih. 
Poživljamo pri tej priliki one društvenike. ki 
še kaj dolgujejo, da svoj dolg nemudoma po
ravnajo, da moremo lansko naročnino za »Učit. 
Tov." plačati. Znesek naj se blagovoli poslati 
tov. predsedniku! 

Pregledovalci računov, gdč. Gomilšek, 
Windischer in tov. Pečnik, so račune pregle
dali ter jih našli v redu, nakar se je na 
predlog tov. Pečnika podelil gdč. blagajničarki 
absolu torij. 

Opozarjam člane, ki jih ni bilo pri zad
njem zborovanju, na sklep občnega zbora, da 
znaša članarina odslej 3 K. Kdor je torej tudi 
naročen na »Učit. Tov." potom društva, vplača 
v društveno blagajuico letnih 11 K. Naročni
nikov »Učit. Tov." potom društva štejemo do 
sedaj 29. Upamo pa, da se število poveča, 
zakaj »učitelj ali učiteljica brez stanovskega 
glasila je suha veja v našem stanu", piše zadnji 
»Tovariš". 

Ker je član upravnega odbora »Zveze slov. 
staj. učiteljev in učiteljic", tov. Mešiček, iz
voljen v nje vodstvo se izvoli v upravni odbor 
tov. Tominc. 

Društvo bo odslej vse svoje dopise kol
kovalo z narodnim kolkom. 

Pri zborovanjih se razpošlje mnogo raz
glednic. Zato nasvetuje tov. Pečnik, da si 
društvo nabavi razglednic družbe sv. Cirila 
in Metoda ter jih pri zborovanju razpečava. 

Na podlagi A. Peskove brošurice »Na 
delo med ljudstvo" se izvolijo v socialni 
odsek tov. Jamšek, Knapič, Mešiček, Potoč
nik, Tominc. 

V gostilnici ge. Podjedove, kjer smo se 
po zborovanju sestali, smo nabrali 14 K, ki 
smo jih poslali tlačenim mariborskim na
prednim četrtoletnikom kot znak simpatije. 


